
Štajersko. 
Kozjansko učit. društvo je imelo dne 8. t. m. v Kozjem 

drugo letošnje zborovanje, ki se ga je udeležilo 19 članov in 
5 gostov (skupaj 12 dam). Predsednik Grmovšek je pozdravil 
navzoče, ožigosal zaspanost nekaterih »koleg", katerim je ude
ležba zborovanj muka in žrtev, jih imenoval parasite na našem 
telesu, suhe veje na drevesu naše organizacije. Hvala Bogu, da 
šteje takih »eikoleg" naš okraj samo 2! — Ob priliki zadnjega 
zborovanja, t. j . 6. maja, je zbrano učiteljstvo brzojavno čestitalo 
svojemu nadzorniku g. Vodušku na imenovanju šolskim ravna
teljem. Na čestitko se je g. nadzornik zahvalil v pismu, v ka
terem naglasa, da se za častni naslov mora zahvaliti marljivemu 
in vestnemu delovanju učiteljstva in da je njegovo odlikovanje 
tudi naše odlikovanje. 

Predsednik Grmovšek je nato poročal o zborovanju „ Za
veze" v Šoštanju in omenil nekatere detajle, o katerih ni bilo 
citati v naših listih. 

Zbrani člani so soglasno sklenili, praznovati 25 letnico ob
stanka „Kozjanskega učit. društva" meseca novembra kolikor 
mogoče častno in imenitno. Na dan praznovanja bo slavnostno 
zborovanje in koncert z godbo, petjem in deklamovanjem. Na 
predlog blagajnika Ulčarja so vsi prisotni člani že vložili zneske 
po 2 K za ustanovitev fonda v prid proslave 25 letnice. Nenav
zoči udje »Kozjanskega učit. društva", pokažite svojo stanovsko 
zavednost! Pot—. 

Učiteljsko društvo konjiškega okraja je zborovalo v 
četrtek, dne 5. mal. srpana 1.1, v šoli na Stranicah. Udeležba 
takrat ni bila prav povoljna, dasiravno nam ni nagajal Pluvij, 
ki kaj rad združuje svoje delovanje z našimi zborovanji. Pred
sednik omenja v svojem pozdravu posebej tov. Žgajnerja, ki se 
nam je zopet pridružil po daljšem presledku in naznani, da sta 
tov. Jurko in Ravbar uradno zadržana. Tovarišu Serajniku Lov. 
st., ki odhaja v zaslužen pokoj, je izrekel dež. šolski svet za
hvalo in priznanje za njegovo delovanje na šolskem polju, zakar 
se mu tudi imenom društva pismeno čestita, hkrati želeč mu, 
naj uživa po trudapolnem delu še veliko let blagodejnega počitka. 
Zapisnik zadnjega zborovanja se ne odobri, ker sta se oba za
pisnikarja odlikovala s svojo nenavzočnostjo in zapisnika tudi 
poslala nista. Predsednik kratko poroča o »Zavezinem" zboro
vanju v Šoštanju. Glavna točka pa je bilo podavanje tov. Čučka 
„o pouku jecljajočih" po prof. Leon Berquandovi metod. Tovariš 
se je udeležil tozadevnega tečaja na Dunaju. Vseskozi zanimi
vemu in stvarnemu podavanju je sledila končno obča hvala. 
Tudi nam je obljubil tovariš, da nam prilično pokaže tudi prak
tično o tem pouku. Med nasveti naj se omenja predsednikov 
predlog, naj se pri podelitvi dopusta ozira na zdravniško izpri
čevalo okrajnega zdravnika, ne pa na druge okoliščine. Tovariš 

Oasl izraza željo, naj se vendar že uredi zadeva glede društvene 
spominske knjige, kar obljubi predsednik. Tudi se omenja, naj 
se vsak udeležnik zborovanja naznani prej domačemu tovarišu 
glede kosila, kadar se zboruje v manjših krajih. Prihodnje zbo
rovanje se določi v Zreče dne 2. velikega srpana. Na sporedu 
so vprašanja za uradno skupščino. Pripravi naj se vsak posebno 
na drugo vprašanje. 

Savinsko učit. društvo je zborovalo dne 12. julija na 
Gomilskem. Udeležilo se je tega zborovanja 20 udov ter gost 
g. dr. Vidic z Dunaja. Taka vdeležba je za naše društvo, ki šteje 
jedva 25 udov, vsekakor častna ter je znak zavednosti in kole
gijalnosti, ki vlada v tem društvu. O zborovanju »Zaveze" v 
Šoštanju nam je poročal tov. Lorber. Dasiravno je bilo društvo 
korporativno zastopano na zborovanju, je bilo vendar umestno, 
da nas je opozoril g. delegat na nekaj važnih sklepov. O »važ
nosti in negovanju telesne vzgoje šolske mladine" je referiral 
tov. Jakše. Predavanju je sledila živahna debata. Tov. Zotter 
nas je opominjal na važnost naše »Šolske Matice" ter je izrekel 
željo, da bi v našem okraju ostalo vsaj isto število članov kakor 
lansko leto, če ne več. Tov. Jakše predlaga, naj se naprosi okr. 
šol. svet v slučaju, da se šolsko leto konča v našem okraju 
koncem tega meseca, da se preloži uradna skupščina ki se ima 
sicer vršiti 11. avgusta na zadnje dni tega meseca ali pa na 
prve dni prihodnjega. Večina učiteljskih oseb odide na počitnice 
in od njih se vendar ne more zahtevati, da bi tukaj čakale celih 
11 dni na skupščino, oziroma da bi se iz oddaljenih krajev 
vozile k nji na svoje stroške. Predsedniku okr. šol. sveta, namest
niškemu svetniku g. baronu Apfaltrernu smo povodom odliko
vanja brzojavno čestitali. Društvo je vzelo tudi na znanje, daje 
g. Kramar, ki je predbacival društvu s trte zvit klerikalizem in 
ki je tudi z našega društva izstopil, pred kratkim pel ma
r i b o r s k e m u škofu s svo j imi pevci p o d o k n i c o in 
to edini v celem okraju in to baš v tistem času, kose je »Slo
venec" prav s r d i t o zagan ja l v njega zaradi itak znanih 
stvari. Zdaj naj pa vsakdo sam sodi, kakor hoče. 

Prihodnje zborovanje se vrši dne 19. novembra na Polzeli. 
Za predavanje se je prijavil tov. Marschitz. 

Učiteljsko društvo za konjiški okraj zboruje v če
trtek dne 2. avgusta t. 1. ob 10. uri predpoldne v Zrečah po 
sledečem dnevnem redu: 1. Zapisnik. 2. Dopisi. 3. Društvene 
zadeve. 4. Pogovor o letošnjih konferenčnih vprašanjih. 5. Vpra
šalna skrinjica. 6. Slučajnosti in nasveti. 

K mnogobrojni udeležbi vabi odbor. 
Šmarsko  rogaško učiteljsko vdruštvo zboruje dne 5. 

avgusta ob polu enajstih dopoldne v Št. Jurju pod Donatom po 
zadnjič določenem vzporedu. Ako bo stanovitno lepo vreme, se 
priredi tudi izlet na Donat. Odhod ob dveh zjutraj iz Gaberja. 
Zaradi izleta, posebno pa še zaradi obeda se naj vsakdo oglasi 
do 2. avgusta pri tovarišu Sekirniku. 

Zberimo se polnoštevilno pri tem zborovanju! 
S t r m š e k. 

Iz naše organizacije. 


